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                                                                Protokół Nr VII/XXIX/17 
                                                 z sesji Rady Gminy Wisznia Mała 
                                                      z dnia 29 marca 2017 r. 
  
  XXIX sesja Rady Gminy Wisznia Mała rozpoczęła się o godz. 9.00 w Ośrodku Kultury, 
Sportu i Rekreacji w Wiszni Małej przy ul. Szkolnej 1. 
 
 Ad.1 
                Przewodnictwo obrad objęła Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit 
wypowiadając słowa „ otwieram sesję Rady Gminy Wisznia Mała ”i witając przybyłych na 
obrady radnych , sołtysów, Wójta Gminy, pracowników urzędu oraz gości. 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła prawomocność obrad. 
 Stan radnych- 15 ( piętnastu), obecnych- 14 ( czternastu ). 
Nieobecny Radny Sebastian Stoga 
Załącznik nr 1 do Protokołu- lista obecności. 
 Na sesji obecni byli: 
- Wójt Gminy Wisznia Mała- Jakub Bronowicki 
- Z-ca Wójta Gminy -Stanisława Misiura- Hermann 
- Sekretarz Gminy- Mariusz Fedzin 
- Skarbnik  Gminy- Konrad Buczek 
- Radca Prawny- Adriana Szlachetka 
- Główny Specjalista ds. ochrony środowiska- Marcin Buczak 
- Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomości i Planowania Przestrzennego- Joanna    
Adamek 
- Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych -Agnieszka Moździerz 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej- Agnieszka Gaweł- Karwatka 
- Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej- Grażyna Chwastek 
- Główna księgowa Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej- Honorata Dawidowicz 
- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wiszni Małej- Piotr Zalewski 
- Nauczycielka ze Szkoły Podstawowej w Wiszni Małej -Anna Piszczek 
-Komendant Powiatowej Straży Pożarnej w Trzebnicy- Bogusław Brud 
- Przedstawiciel prasy NOWA 
- Radny Powiatu- Tadeusz Iwaszuk 
 
Ad. 2 
 Przewodnicząca Rady Małgorzata Ottenbreit przekazała głos Wójtowi Gminy Jakubowi 
Bronowickiemu, który powitał wszystkich zebranych na sesji i przekazał głos Komendantowi 
Straży Pożarnej w Trzebnicy- Bogusławowi Brud, który szczegółowo omówił wnioski z analizy 
zagrożeń i katalogu zagrożeń oraz zdarzeń na terenie chronionym przez KP PSP w Trzebnicy w 
roku 2016 ( załącznik nr 15 protokołu).  
Radny Jerzy Puchacz zadał pytanie, odnośnie katastrof drogowych, które miały miejsce na S5 
w czasie budowy. Czy przed rozpoczęciem budowy S5 były wydawane jakiekolwiek 
ekspertyzy ze strony straży pożarnej odnośnie katastrof, czy ewentualnie były jakieś kolizje na 
S5, które wymagały by ruchu zastępczego, czy ktoś się zwracał po tego typu działania? 
Odpowiedział Komendant Powiatowej Straży Pożarnej, że nikt z takim problemem się do nas 
nie zwracał, a po drugie ruch zastępczy jest domeną zarządcy drogi i Policji.  
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Radny Puchacz dopowiedział, że straż pożarna musi w takiej sytuacji dojechać i ewakuować 
ludzi, czy straż w ogóle uczestniczyła w takich sytuacjach.  
Odpowiedział Komendant Straży Pożarnej, że jedynie jako straż pożarna mieliśmy obowiązek 
dokonania analizy dróg, które pozwolą dotrzeć w przypadku zdarzenia, jako drogi zastępcze. 
Taka analiza była wykonana, dzięki niej dowiedzieliśmy się, że na terenie powiatu nie 
wszystkie drogi równoległe są przejezdne. Najlepiej wypadła gmina Prusice oraz Wisznia 
Mała. 
Sołtys miejscowości Malin Dorota Kuleta, zapytała co zrobić w sytuacji, kiedy właściciele nie 
dbają o swoje działki i posesje, które są bardzo zarośnięte i stwarzają niebezpieczeństwo dla 
swoich sąsiadów. 
Odpowiedział Komendant Straży Pożarnej, że jest to duży problem, który występuje nie tylko 
w gminie Wisznia Mała. Jednakże działania administracyjne nie zawsze są skuteczne. Z 
punktu ochrony przeciwpożarowej jest to bardzo problematyczne, ponieważ często bywa tak, 
iż właściciele takich działek mieszkają zupełnie gdzie indziej, np. we Wrocławiu i nawet 
podejmowane próby kontaktu nie zawsze bywają skuteczne. Najlepszym działaniem jest tzw. 
Biologiczne rozwiązanie, polegające na tym, że po pierwszych ciepłych opadach trawy 
przerastają i sprawa się w jakiś sposób rozwiązuje. Natomiast jeśli chodzi o tereny przy 
terenach leśnych, to współpracujemy z Nadleśnictwami, które robią od nieużytków tzw pas 
bezpieczeństwa, który odgradza tereny leśne, dając tym samym 90% pewności, że ogień nie 
przedostanie się do lasu. W sytuacji miejscowości Malin również zwrócimy się do 
Nadleśnictwa Oborniki Śląskie o podjęcie działań.  
Wójt Gminy Jakub Bronowicki podziękował Komendantowi Straży Pożarnej za wnikliwą 
analizę i powiedział, że przede wszystkim my sami możemy zapobiegać pożarom, np. przez 
egzekwowanie od kominiarzy dokładnego czyszczenia kominów, a także nie wypalanie traw 
na swoich posesjach. 
 
Ad. 3 
 Prowadząca obrady Małgorzata Ottenbreit zapytała czy ktoś z radnych chce zabrać 
głos w sprawie proponowanego porządku obrad? Nie było żadnych zgłoszeń. Prowadząca 
obrady zapytała kto jest „za” przyjęciem porządku obrad. Oddano 14 głosów „za”. Tym 
samym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
 Porządek obrad przedstawia się następująco:  
1.Otwarcie sesji. 
2.Informacje i komunikaty Wójta i Przewodniczącego. 
3. Zatwierdzenie porządku obrad. 
4. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr VII/XXVI/207/16 Rady Gminy Wisznia Mała z dnia       
28 grudnia w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wisznia Mała na 2017 rok.  
5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2017. 
6. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego. 
7. Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe      
odprowadzenie ścieków oraz ustalenie dopłaty do ceny wody i ścieków. 
8. Uchwała w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Wiszni Małej. 
9. Uchwała w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów w Gminie Wisznia 
Mała do nowego ustroju szkolnego.  
10. Uchwała w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów rekrutacyjnych do 
publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych dla których 
organem jest prowadzącym jest Gmina Wisznia Mała.  
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11. Uchwała w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów w postępowaniu 
rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Wisznia 
Mała oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania tych kryteriów. 
12. Uchwała w sprawie określenia warunków i trybu przyznawania oraz wysokości nagród dla 
zawodników za osiągnięcia wysokich wyników sportowych.  
13. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Wisznia 
Mała na lata 2017-2019. 
14. Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wisznia Mała w 2017 roku. 
15. Uchwała w sprawie ustalenia nazwy ulicy we wsi Szymanów. 
16. Uchwała w sprawie ustalenia nazw ulic we wsi Szewce. 
17. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
18. Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów. 
19. Zamknięcie obrad.  
 
Ad. 4 
 Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit przekazała głos Skarbnikowi 
Gminy Konradowi Buczkowi, który powiedział, że niniejsza uchwała wprowadza 2 zmiany 
dotyczące m.in. przebudowy infrastruktury wraz z poszerzeniem drogi w rejonie ulicy 
Mienickiej w Strzeszowie, gdzie zwiększono o kwotę 150 000 zł. oraz druga zmiana dotycząca  
placów sportowo- rekreacyjnych na terenie gminy Wisznia Mała, gdzie  zwiększono wartość 
przedsięwzięcia  o kwotę 40 000 zł. Ponadto dokonano aktualizacji podstawowych wartości w 
zakresie dochodów i wydatków na podstawie zarządzeń w sprawie Uchwał i Zarządzeń w 
sprawie zmian w budżecie Gminy Wisznia Mała na 2017 rok.  
Dopowiedziała Z-ca Wójta Sławomira Misiura- Hermann, że jesteśmy teraz w temacie  
budżetu na 2017 rok i tak jak było powiedziane na komisjach ta uchwała wprowadza dwie 
zmiany: 1) dotyczy zabezpieczenia kwoty na zadania rozpoczęte w roku 2016 ,a mianowicie 
zadanie mające na celu modernizację centrum przy Kościele w Strzeszowie – 150 000 zł. 
2) zadanie dotyczy placów sportowo- rekreacyjnych, wykonano prace wyrównawcze boiska w 
Mienicach oraz chcemy wykonać ogrodzenie boiska, które często nawiedzane jest przez dziki. 
Ma ono na celu przede wszystkim ochronić płytę boiska przed zwierzętami.  
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit stwierdziła, że na sali obecnych jest 14 ( 
czternastu) radnych co stanowi quorum niezbędne do podjęcia prawomocnej uchwały  i 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: „ za”- 14 ( czternastu), „ przeciw”- 0 ( zero). 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie , nadano jej nr VII/XXIX/217/17 . Uchwała jest 
załącznikiem nr  2   do protokołu z obrad Rady Gminy Wisznia Mała. 
 
Ad. 5 
 Przewodnicząca oddała ponownie głos Skarbnikowi Gminy, który powiedział, że 
zmiany dotyczą wydatków:  
- w dziale 600- Transport i łączność, zwiększono wydatki inwestycyjne o kwotę 172 000 zł. na 
zadanie pn.” Przebudowa infrastruktury wraz z poszerzeniem drogi w rejonie ulicy Mienickiej 
w Strzeszowie”, 15 000 zł .na zakup materiałów i wyposażenia ( oznakowanie dróg)  oraz 
7 000 zł. na zakup zagęszczarki- uzupełnianie dziur metodą na zimno. 
- w dziale 700- Gospodarka mieszkaniowa w tym gospodarka gruntami i nieruchomościami, 
zwiększono wydatki o kwotę 121 827 zł. na zakup usług remontowych ( remonty świetlic)- c 
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w 80 000 zł., na zadanie pn ” Budowa wiaty przy świetlicy w Szymanowie” -25 000 zł. oraz 
16 827 zł. na zakup materiałów i wyposażenia.  
- dział 750 zwiększono wydatki o kwotę 9 000 zł. na zadania związane z funkcjonowaniem 
Urzędu, tj. zakup usług pozostałych ( poczta). 
- dział 801 oraz 852 dokonano przesunięć w ramach klasyfikacji budżetowej zgodnie z 
wnioskami kierowników jednostek budżetowych.  
- dział 926 – Kultura fizyczna i 92601- Obiekty sportowe, zwiększono wydatki o kwotę 70 000 
zł. w tym na zadania pn.” Place sportowo- rekreacyjne na terenie Gminy Wisznia Mała”- 
40 000 zł. oraz 30 000 zł. na zakup usług pozostałych.  
 
Radny Maciej Łamasz zadał pytanie odnośnie działu 600 , zakup oznakowania dróg, czy w 
ramach tych pieniędzy przewidziany jest zakup oznakowania w Psarach, które ustalone było 
w 2015 roku?  
Odpowiedziała Z-ca Wójta Sławomira Misiura- Hermann, że tak , ale ścigamy się z uwagami 
Policji, która przy jakimkolwiek zdarzeniu ogląda oznakowania , czy są prawidłowe oraz na 
wniosek mieszkańców stawiamy progi zwalniające oraz oznakowania tych progów, prędkość i 
strefy zamieszkania i na bieżąco będziemy uzupełniać  oznakowanie.  
 
Radny Jerzy Puchacz zabrał głos i powiedział, że wiele dyskusji dotyczyło budowy drogi przy 
ulicy Sosnowej i Brzozowej. Przewidziane jest 40 000 zł. na wykonanie dokumentacji, jest tam 
ok 22 domów i tylko 60-70 % zamieszkanych a 1000 m. drogi i zastanawia mnie jedna rzecz 
cyt. „Czym to osiedle sobie zasłużyło na takie ekstra traktowanie przez Urząd Gminy? 40 000 
zł. to jest 1/3 budowy drogi  ul. Lotniskowej. Kolejną sprawa jest problem z mieszkańcem 
tejże ulicy, który parkuje duże auto przy skrzyżowaniu i stanowi ogromne zagrożenie i nikt nie 
może sobie z tym poradzić. Ani Gmina ani Policja. To ja się pytam czy u nas w Polsce jest 
jakakolwiek władza, kierowca zachował się nagannie i powiedział że musi parkować tym 
autem pod domem, bo przechowuje na nim towar taki jak leki psychotropowe. Uważam, że 
natychmiast trzeba by było zawiadomić prokuraturę i policję , ponieważ takie środki należy 
przechowywać w bardzo dobrze strzeżonych magazynach. Czy u nas jest jakiś Urząd, który 
sobie z czterema samochodami poradzi na drodze, ponieważ ostatnio o mały włos nie doszło 
do przejechania matki z dzieckiem, czy w tej gminie można wreszcie normalnie i realnie 
rozmawiać i czy ktoś słucha rady sołeckiej i sołtysa oraz radnego, ponieważ to my 
odpowiadamy przed ludźmi i przez nich byliśmy wybierani , dlaczego te sprawy się poza nami 
załatwia? To jest niedopuszczalne , czym Ci ludzie bogaci, którzy mają drogę i kanalizację w 
ciągu dwóch lat sobie zasłużyli , a my mieszkamy po 20 lat i dopiero w zeszłym roku mamy 
kawałek asfaltu, czym oni sobie zasłużyli w Gminie? To jest wręcz dla mnie sprawa podejrzana 
kto tam mieszka tak ważny, że tak się tam wszyscy w tą stronę pchają. Czy ten Urząd jest dla 
bogatych, czy dla wszystkich ludzi jest ten Urząd? Bardzo proszę, żeby to zmienić i te 
pieniądze przeznaczyć na ulicę Letniskową, bo to jest ulica strategiczna , myśmy nawet 
proponowali Pani Wójt, aby od tej ulicy zacząć asfalty w Ligocie Pięknej, bo tą ulicą najwięcej 
ludzi wyjeżdża na S5. Ludzie się śmieją, chodzą po całej wsi, rada sołecka wraz z sołtysem 
przygotowuje specjalną petycję w tej sprawie. Czy wy chcecie nas w tej Ligocie skłócić? Czy 
my dla was już nic nie znaczymy? Bardzo się proszę nad tym zastanowić i ja proponuje te 
pieniądze przeznaczyć na budowę ulicy Letniskowej. I ja ponoszę za to osobistą 
odpowiedzialność . Ja się wcale tego nie wypieram, że za to co jest uzgodnione ponoszę 
osobistą odpowiedzialność przed ludźmi. I nie będę się bał wystąpić przed nimi osobiście i ich 
przekonać o tym co jest ważniejsze .  ULICA Letniskowa to nie jest parking dla samochodów 
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ciężarowych. Wystarczyłaby tylko nakładka na chodnik i już nie mógłby tam parkować. Nie 
mogę się od tych ludzi opędzić z uwagami na ten temat. Proszę o respektowanie naszych 
uwag. Dziękuję bardzo” 
 Odpowiedział Wójt Gminy Jakub Bronowicki, przypominając  Radnemu Jerzemu Puchaczowi 
, że ta droga o której mówił czyli Brzozowa i Sosnowa to jest wniosek od sołectwa zgłoszony 
w ramach funduszu sołeckiego , przegłosowany na zebraniu sołeckim w obecności Pani sołtys 
oraz Pana Radnego, wobec tego Radny doskonale wie, kto wnioskował o tą drogę – sołectwo,  
zgodnie z zasadami funkcjonowania funduszu sołeckiego Gmina realizuje to zadanie. Żeby go 
nie realizowała, oczywiście trzeba przejść taką samą drogę jak powstanie tego wniosku , czyli 
sołectwo musi wnioskować do Rady Gminy o zmianę swojego funduszu sołeckiego w tym 
zakresie. Jeśli taka zmiana nastąpi to konsekwentnie to trafi do Rady Gminy i przeznaczymy te 
środki na coś innego. 
Radny Puchacz powiedział, że taka zmiana będzie na pewno , Ci ludzie nie angażują się w 
żadne prace sołeckie na zebranie przyszli w zmowie i przegłosowali. 
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit przerwała dyskusję i powiedziała, że są 
jeszcze kolejne ważne punkty programu sesji, a tą dyskusję można zakończyć w punkcie 
interpelacji i zapytaniach radnych.  
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit stwierdziła, że na sali obecnych jest 14 ( 
czternastu) radnych co stanowi quorum niezbędne do podjęcia prawomocnej uchwały z i 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: „ za”- 13 ( trzynastu), „ przeciw”- 1 ( jeden). 
Uchwała została przyjęta, nadano jej nr VII/XXIX/218/17. Uchwała jest załącznikiem nr 3   do 
protokołu z obrad Rady Gminy Wisznia Mała. 
 
Ad. 6 

Przewodnicząca Rady Gminy przekazała głos Wójtowi Gminy Jakubowi 
Bronowickiemu, który powiedział, że w roku 2016 złożono wniosek do DSDiK  o 
współfinansowanie przebudowy drogi 404 relacji Szewce- stacja Szewce, która jest drogą 
wojewódzką. Spotkało to się z pozytywnym odzewem ze strony Województwa 
Dolnośląskiego i przekazuje nam to zadanie do zrealizowania samodzielnie ze 
współfinansowaniem 50/50 . Wobec tego przed Państwem stosowna uchwała, która pozwoli 
nam zrealizować to zadanie a Województwo Dolnośląskie zwróci nam do 50 % kosztów.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit stwierdziła, że na sali obecnych jest 14 ( 
czternastu) radnych co stanowi quorum niezbędne do podjęcia prawomocnej uchwały z i 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: „ za”- 14 (czternastu), „ przeciw”- 0 ( zero). 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr  VII/XXIX/219/17 . Uchwała jest 
załącznikiem nr 4  do protokołu z obrad Rady Gminy Wisznia Mała. 
 
Ad. 7 
 Przewodnicząca Rady Gminy Przekazała głos Prezes  Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej Grażynie Chwastek, która powiedziała, że Spółka złożyła na ręce Wójta Gminy 
wniosek o zatwierdzenie taryf dla zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 
na terenie Gminy Wisznia Mała. W trakcie postępowania weryfikacyjnego na podstawie 
dostarczonej dokumentacji Wójt Gminy ustalił, iż wniosek został złożony w terminie. 
Uchwalenie przez Radę Gminy Wisznia Mała dopłat pozwoli na zmniejszenie obciążeń 
ponoszonych przez odbiorców usług z terenu Gminy Wisznia Mała z tytułu obowiązujących 
taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków. Projekt uchwały 
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był przedstawiony na komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska, która przyjęła ją 
jednogłośnie. Radni otrzymali również tabelę taryf ( załącznik nr 16  protokołu). Prezes 
Grażyna Chwastek również przygotowała prezentacje ( załącznik nr 17) podczas której 
szczegółowo omówiła zagadnienie dotyczące działalności spółki za rok 2016. 
 
Radny Łukasz Ozimek  zadał pytanie odnośnie legalizacji wodomierzy, na jaki czas są one 
legalizowane? 
Odpowiedziała Prezes Spółki, że legalizacja jest na 5 lat, a później wymieniane są na nowe.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit stwierdziła, że na sali obecnych jest 14 ( 
czternastu) radnych co stanowi quorum niezbędne do podjęcia prawomocnej uchwały z i 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: „ za”- 14 (czternastu), „ przeciw”- 0 ( zero). 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr VII/XXIX/220/1 . Uchwała jest 
załącznikiem nr 5  do protokołu z obrad Rady Gminy Wisznia Mała. 
 
Ad. 8 
 Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit przekazała głos Dyrektorowi 
Szkoły  Podstawowej w Wiszni Małej, który wraz z nauczycielką tejże szkoły Anną Piszczek 
przedstawili krótką prezentację przygotowaną przez nauczycieli i uczniów Szkoły 
Podstawowej w Wiszni Małej dotyczącą nadania imienia  szkole podstawowej wraz  z 
uzasadnieniem tego wyboru. Z wnioskiem o nadanie imienia Małego Księcia Szkole 
Podstawowej w Wiszni Małej wystąpił Dyrektor Szkoły Podstawowej , Przewodniczący Rady 
Rodziców Szkoły i Samorząd Uczniowski tejże szkoły. Dyrektor Szkoły Piotr Zaleski powiedział, 
że był to długi proces wyboru patrona. Zebrano 26 propozycji, były to bardzo różne 
propozycje, zależne od wieku dzieci. Szukaliśmy czegoś uniwersalnego, aby każdy mógł się 
utożsamiać. Ostatecznie wybraliśmy imię Małego Księcia, który uczy nas komunikacji między 
dziećmi a dorosłymi. Wyznacza wartości ponadczasowe. Taki mały a taki mądry. Przypomina 
nam, że kiedyś wszyscy byliśmy dziećmi. Szkoła zostanie objęta Patronatem przez konsulat 
Francji. Mamy w planach nawiązanie współpracy ze wszystkimi szkołami o tym imieniu na 
całym świecie. Uroczystość nadania imienia szkole odbędzie się 20 czerwca br. przed końcem 
roku szkolnego. Dzień Patrona wyznaczony został na 1 czerwca- razem z Dniem Dziecka.  
Wójt Gminy podziękował za taką właśnie decyzje, która przesuwa nas w inny trochę świat, 
świat tych dla których właśnie pracujemy, świat dzieci , to co robimy ma im służyć . 
Podziękował szkole za ten akcent.  
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit stwierdziła, że na sali obecnych jest 14 ( 
czternastu) radnych co stanowi quorum niezbędne do podjęcia prawomocnej uchwały z i 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: „ za”- 14 (czternastu), „ przeciw”- 0 ( zero). 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr  VII/XXIX/221/17 . Uchwała jest 
załącznikiem nr 6  do protokołu z obrad Rady Gminy Wisznia Mała. 
 
Ad. 9 
 Przewodnicząca Rady Gminy przekazała głos Dyrektor Samorządowej Administracji 
Placówek Oświatowych Agnieszce Moździerz , która powiedziała, że w związku z realizacją 
przepisów wprowadzających ustawę Prawo Oświatowe, Rada Gminy Wisznia Mała 
zobowiązana jest do podjęcia uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 
gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. Od 1 września w gminie będą funkcjonowały cztery 
szkoły podstawowe, które zostaną przekształcone z sześcioletnich w ośmioletnie szkoły 
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podstawowe. Gimnazja będą z dniem 1 września włączone w strukturę organizacyjną Szkół 
Podstawowych ( wygaszanie).  
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit stwierdziła, że na sali obecnych jest 14 ( 
czternastu) radnych co stanowi quorum niezbędne do podjęcia prawomocnej uchwały z i 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: „ za”- 14 (czternastu), „ przeciw”- 0 ( zero). 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr VII/XXIX/222/17 . Uchwała jest 
załącznikiem nr 7  do protokołu z obrad Rady Gminy Wisznia Mała. 
 
Ad. 10 
 Kolejny raz głos zabrała Dyrektor Sapo Agnieszka Moździerz i powiedziała, że 
konieczność podjęcia nowej uchwały wynika ze zmiany przepisów na mocy, których została 
podjęta wcześniejsza uchwała w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów w 
postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych szkół prowadzonych przez Gminę Wisznia Mała. 
Rekrutacji podlegają dzieci kontynuujące naukę jak również dzieci dodatkowe. Na pierwszym 
etapie postępowania rekrutacyjnego brane są pod uwagę kryteria ustawowe, a na etapie 
drugim są to kryteria lokalne. Rekrutacja zaczyna się w miesiącu kwiecień.  
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit stwierdziła, że na sali obecnych jest 14 ( 
czternastu) radnych co stanowi quorum niezbędne do podjęcia prawomocnej uchwały z i 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: „ za”- 14 (czternastu), „ przeciw”- 0 ( zero). 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr VII/XXIX/ 223/17  . Uchwała jest 
załącznikiem nr 8  do protokołu z obrad Rady Gminy Wisznia Mała 
 
Ad. 11 
 Ponownie głos zabrała Dyrektor Sapo Agnieszka Moździerz, która poinformowała 
zebranych na sesji, że uchwała ta określa kryteria rekrutacji dla  dzieci spoza obwodu, i nie 
mieszkańców gminy Wisznia Mała. Dotyczy to klas pierwszych Szkoły Podstawowej.  
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit stwierdziła, że na sali obecnych jest 14 ( 
czternastu) radnych co stanowi quorum niezbędne do podjęcia prawomocnej uchwały z i 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: „ za”- 14 (czternastu), „ przeciw”- 0 ( zero). 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr VII/XXIX/224/17 . Uchwała jest 
załącznikiem nr 9 do protokołu z obrad Rady Gminy Wisznia Mała 
 
Ad.12 
 Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit przekazała głos Wójtowi Gminy 
Jakubowi Bronowickiemu, który powiedział, że projekt uchwały dotyczy nagradzania 
sportowców gminy Wisznia Mała za osiągnięcia na imprezach rangi Mistrzostw Polski Europy 
i Świata. Mamy dość dynamicznie rozwijające się dyscypliny sportowe takie jak pływanie, 
karate, szachy. Nagroda ta będzie za osiągnięcia ponadprzeciętne, na terenie Gminy taką 
dyscypliną jest karate, gdzie młode talenty na arenie międzynarodowej zdobywają złote 
medale. Stąd też prośba do Państwa, ażeby taką uchwałę podjąć , na posiedzeniu Komisji 
ustaliliśmy kwotę tej nagrody – 3 000 zł.  
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit stwierdziła, że na sali obecnych jest 14 ( 
czternastu) radnych co stanowi quorum niezbędne do podjęcia prawomocnej uchwały z i 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: „ za”- 14 (czternastu), „ przeciw”- 0 ( zero). 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr  VII/XXIX/225/17 . Uchwała jest 
załącznikiem nr 10  do protokołu z obrad Rady Gminy Wisznia Mała 
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Ad. 13 
 Przewodnicząca Rady Gminy przekazała głos Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej, która powiedziała, że projekt uchwały Rady Gminy Wisznia Mała w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Wisznia Mała na lata 2017-
2019 został opracowany na podstawie ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej. Program zawiera krótki opis rodzin wymagających wsparcia w Gminie Wisznia 
Mała, cele, zadania i spodziewane efekty. Zadaniem programu wspierania rodziny jest 
zapobieganie dysfunkcji rodziny poprzez tworzenie systemu wspomagającego rodzinę, dzieci 
i młodzież w taki sposób, aby była w stanie samodzielnie funkcjonować.  
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit stwierdziła, że na sali obecnych jest 14 ( 
czternastu) radnych co stanowi quorum niezbędne do podjęcia prawomocnej uchwały z i 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: „ za”- 14 (czternastu), „ przeciw”- 0 ( zero). 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr  VII/XXIX/226/17  . Uchwała jest 
załącznikiem nr 11  do protokołu z obrad Rady Gminy Wisznia Mała 
 
Ad. 14 
 Przewodnicząca Rady Gminy przekazała głos Głównemu Specjaliście Marcinowi 
Buczakowi, który powiedział, że zgodnie z polskim prawem mamy ustawowy obowiązek 
opieki nad bezdomnymi zwierzętami, oraz zapobiegać bezdomności zwierząt na terenie 
gminy Wisznia Mała. Zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt  jesteśmy zobligowani podjąć 
uchwałę w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wisznia Mała. Zgodnie z tą ustawą jesteśmy 
zobowiązani do zaopiniowania projektu uchwały przez Powiatowego Lekarza Weterynarii , 
stowarzyszenia opieki nad zwierzętami oraz przez Koła Łowieckie z terenu gminy. W styczniu 
projekt został wysłany do zaopiniowania Towarzystwu opieki nad zwierzętami oraz dwóm 
kołom łowieckim.  Otrzymaliśmy pozytywną opinię od Towarzystwa Opieki nad zwierzętami 
oraz od Koła Łowieckiego „Widawa „, natomiast nie otrzymaliśmy żadnej opinii od 
Powiatowego Lekarza Weterynarii i Koła Łowieckiego „ Trop”, ale uznaliśmy to za milczącą 
zgodę.  
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit stwierdziła, że na sali obecnych jest 14 ( 
czternastu) radnych co stanowi quorum niezbędne do podjęcia prawomocnej uchwały z i 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: „ za”- 14 (czternastu), „ przeciw”- 0 ( zero). 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr VII/XXIX/227/17   . Uchwała jest 
załącznikiem nr 12  do protokołu z obrad Rady Gminy Wisznia Mała. 
 
Ad. 15 
 Przewodnicząca Rady Gminy oddała głos Kierownik Referatu Planowania 
Przestrzennego Joannie Adamek, która poinformowała zebranych na sesji, że z wnioskiem o 
nadanie nazwy ulicy we wsi Szymanów wystąpili współwłaściciele działek, zaproponowali 
nazwę tej ulicy, który jest w projekcie uchwały, a przewodniczący Rady Sołeckiej 
zaakceptował tą nazwę.  
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit stwierdziła, że na sali obecnych jest 14 ( 
czternastu) radnych co stanowi quorum niezbędne do podjęcia prawomocnej uchwały z i 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: „ za”- 14 (czternastu), „ przeciw”- 0 ( zero). 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr VII/XXIX/228/17   . Uchwała jest 
załącznikiem nr 13  do protokołu z obrad Rady Gminy Wisznia Mała. 
 



9 
 

Ad. 16 
 Kolejny raz głos zabrała Pani Joanna Adamek, która powiedziała, że w tym przypadku 
nazwy ulic we wsi Szewce również wybrali współwłaściciele działek prywatnych, nazwy ulic 
znajdują się w projekcie tejże uchwały, na które zgodził się Przewodniczący Rady Sołeckiej.  
Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit stwierdziła, że na sali obecnych jest 14 ( 
czternastu) radnych co stanowi quorum niezbędne do podjęcia prawomocnej uchwały z i 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: „ za”- 14 (czternastu), „ przeciw”- 0 ( zero). 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie, nadano jej nr VII/XXIX/229/17 . Uchwała jest 
załącznikiem nr 14  do protokołu z obrad Rady Gminy Wisznia Mała. 
 
Ad. 17 
  Protokół z poprzedniej sesji Nr VII/XXVIII/17  z dnia 17 lutego 2017 został przyjęty 
jednogłośnie, bez uwag.  
 
Ad. 18 
 Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Ottenbreit oddała głos Wójtowi Jakubowi 
Bronowickiemu, który omówił ważne wydarzenia, które miały miejsce od ostatniej sesji: 
- odbyło się Walne Zgromadzenie Spółek Wodnych , czyli tej organizacji, której Gmina jest 
również członkiem. Poświęcone ono było przede wszystkim budowie drogi S5 oraz budowie 
obwałowań wzdłuż rzeki Widawa. Wsparcie nowych działań przez budżet Marszałka- złożony 
stosowny wniosek 
- spotkanie z Dolnośląską Służbą Dróg i Kolei , było ono wynikiem wspólnego działania Gminy 
Oborniki Śląskie i Wiszni Małej czyli połączenie drogą rowerową Wrocławia z Obornikami 
Śląskimi, a także żeby powstał ciąg rowerowy przez drogę wojewódzką, przechodzącą przez 
naszą gminę. W chwili obecnej jesteśmy na etapie ustalania szczegółów – etap 
dokumentacji.  
- 1 marca br. to bardzo uroczysty dzień, szczególnie dla jednej mieszkanki z miejscowości 
Psary, Pani Weroniki Kuźnik, która obchodziła swoje 100 urodziny.  
- 2 marca br. Mieliśmy to nieszczęście znaleźć się na trasie potężnej wichury, która 
przechodząc przez teren gminy uszkodziła dachy w miejscowości Kryniczno. Jednak 
największe straty ponieśli Państwo Kozłwoscy, wspieraliśmy ich w usuwaniu skutków tejże 
wichury, również staramy się pomóc finansowo, aby mogli odbudować się po tym 
wydarzeniu.  
- 3 marca br. W Sali Ośrodka Kultury , Sportu i Rekreacji odbyła się wystawa Pani Moniki 
Dawidowicz ; fotografie rodziny.  
- 4 marca br. odbyło się Retro Dzień Kobiet, które zgromadziło prawie 100 uczestniczek, 
które świetnie spędziły czas przy dobrych przebojach. Wójt podziękował wszystkim za 
zaangażowanie i przygotowanie tej imprezy.  
- 4 marca br. To również Mistrzostwa Gminy w Pływaniu. Wystartowały w nich wszystkie 
szkoły Podstawowe, tym razem zwycięstwo przypadło Szkole Podstawowej z Wiszni Małej, 
która zebrała najwięcej punktów rankingowych.  
- 8 marca br. odbyło się spotkanie z Dyrektorami szkół i omówienie spraw bieżących  
- 16 marca br. odbyło się spotkanie Stowarzyszenia Gmin Turystycznych , które jest 
realizatorem wielu wydarzeń na terenie naszego powiatu i oczekujemy, aby to 
stowarzyszenie włączyło się w promocję turystyki rowerowej. 
- 20, 21 marca br. odbyła się kwalifikacja wojskowa – rejestracja potencjalnego poborowego 
do tego czy jest zdolny lub nie do służby wojskowej. 
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- 21 marca br. odbyło się spotkanie z Sołtysami naszej gminy, program był bardzo bogaty, 
połączony ze spotkaniem z Policja ( ponad 1000 etatów do prewencji), mamy nadzieję, że 
kolejne etaty Policjantów trafią na nasz teren, bo jako gmina się rozrastamy i potrzebujemy 
coraz większej liczby policji na terenie naszych miejscowości.  
- 22 marca br. spotkanie w Żmigrodzie poświęcone przede wszystkim gospodarce śmieciowej 
– budowa miejsca, gdzie prowadzona by była selektywna gospodarka odpadami. 
- gościliśmy również Ośrodek Kultury i Sztuki z Wrocławia realizujący program „ Bardzo 
Młoda Kultura „ , przedstawiono zasady funkcjonowania tego programu, który jest 
skierowany dla animatorów kultury.  
- zakończyliśmy procedurę przenoszenia umów dot. Dofinansowania budowy kanalizacji 
sanitarnej na terenie gminy w miejscowościach Ligota Piękna, Wisznia Mała i Wysoki Kościół. 
Przenieśliśmy to wszystko na Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej, które zajmuję się 
budową tejże kanalizacji.  
- szkolenie Rady LGD, związane ono było z nowym czasem programowym udzielana dotacji 
przez LGD, nowe zasady funkcjonowania LGD.  
- 24 marca br. odbyło się spotkanie z fundacją „Ludzie Jesieni”. Jest to fundacja, która 
funkcjonuje na terenie Obornik Śląskich i jest autorem programu, w wyniku którego starsze 
osoby, schorowane osoby będą mogły otrzymać opaskę na rękę przy pomocy której będzie 
można rozpoznać ich tożsamość, a także dolegliwości jakie im doskwierają. Przy pomocy 
aplikacji można te informacje sczytać. Jest to autorski program fundacji. Zaczyna się tym 
interesować Europa a nawet świat., ponieważ jest to fantastyczne rozwiązanie w 
szczególności dla osób, z którymi kontakt jest utrudniony.  
- 27 marca br. spotkanie z przedstawicielem Wojewódzkiego  Funduszu Ochrony Środowiska, 
będziemy mieć swojego opiekuna, który będzie nam przekazywał wszystkie ważne 
informacje, oraz rozwiązywał wszystkie problemy, które powstają przy naszej współpracy.   
- byliśmy w Warszawie razem z Prezes Grażyną Chwastek w celu podpisania umowy na 
dofinansowanie naszych zadań inwestycyjnych – budowa i przebudowa kanalizacji 
sanitarnej.  
Z-ca Wójta Sławomira Misiura- Hermann dopowiedziała , że na terenie gminy Inspektor   
Marzena Tynecka nadzoruje proces wymiany przez Firmę Tauron starych lamp rtęciowych na 
lampy ledowe- modernizacja kompleksowa oświetlenia na terenie gminy Wisznia Mała. 
Szczegółowo omówiła również zakres prac remontowych i robót wykończeniowych w 
poszczególnych miejscowościach na terenie gminy.  
Wójt Jakub Bronowicki zabrał głos i powiedział, że w naszym budżecie mamy przewidziany 
remont świetlicy w Ligocie Pięknej i na spotkaniu z seniorami powstał wniosek, aby tą 
świetlicę również przygotować na potrzeby osób starszych. Udało nam się znaleźć taki 
program Senior Plus i złożyliśmy wniosek o kwotę 150 000 zł. na przystosowanie obiektu dla 
osób starszych. Poczekamy i zobaczymy czy nam się uda pozyskać te środki finansowe .Pan 
Radny  był na tym spotkaniu i wnioskował o to , dlatego myślę że jest to wszystko jasne i 
klarowne, ponieważ nie są dla mnie zrozumiałe te poprzednie uwagi odnośnie zadań 
inwestycyjnych wpisanych w budżecie i opowiadanie, że ktoś po cichu bądź pod stołem…( 
patrz ulica Sosnowa i Brzozowa). Jeśli Pan Radny ma w tym zakresie wiedzę to powinien 
podzielić się tą wiedzą z organami ścigania i one powinny wyjaśnić tą sprawę i czekamy na 
taki ruch. Jeśli Radny tego nie zrobi, to z kolei ja ze swej strony poinformuje, że ktoś nie chce 
tego dopełnić.  
Odpowiedział Radny Puchacz, że powie to i nie wypiera się tego , mam odwagę cywilną żeby 
to zrobić. Władze gminy mogą powołać się na rozmowę ze mną , że ja to powiedziałem. 
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Proszę Panie Wójcie zgłosić to na Policję, która może mnie przesłuchać w tej sprawie 
odnośnie kierowcy , który parkuje auto z ciężarowe z lekami psychotropowymi bez 
zabezpieczenia.  
Wójt odpowiedział, że chodziło mu o ulicę Sosnową i Brzozową, dla każdego to powinno być 
wszystko jasne i zrozumiałe. Pan Radny sugerował, co dla mnie jest dużym zaskoczeniem. 
Dlatego, że jeśli ma Pan jakaś wiedzę która powinna trafić do organów ścigania to proszę ją 
tam przekazać.  
Radna Dorota Konieczna-Kujawa zadała pytanie  czy na drogach gminnych mogą parkować 
samochody?  
Odpowiedziała Z-ca Wójta, że zapisy w planach miejscowych określają szczegółowo jaki 
rodzaj dróg jest i czy jest ram możliwość parkowania lub nie. Zdrowy rozsądek wskazuje, że 
jeśli jest droga gminna to nie powinno się parkować tam aut. Często pojawiają się prośby 
mieszkańców, sołtysów czy radnych aby postawić tam znaki zakazu parkowania ,ale w 
miejscowościach, gdzie znajdują się plany miejscowe, musimy odnosić się do tych zapisów. 
Kierownik Referatu Joanna Adamek dopowiedziała, że jako gmina wiejska nie posiadamy 
jako tako bloków, więc każdy właściciel domu w swoim planie miejscowym ma wyznaczone 
miejsce do parkowania. 
Odpowiedział Radny Puchacz, że są działki w Ligocie Pięknej bardzo małe, że ciężko, aby 
zmieściło się tam auto, ludzie nie mogą fizycznie zmieścić tam swoich aut. Oni z reguły swoje 
auta parkują na poboczach. Ale nie może być tak, że firma transportowa blokuje ulice mając 
swój własny plac i stwarza tym samym niebezpieczeństwo na drodze. Ulica Fiołkowa jest 
wyjątkowo zagęszczona, i ja rozumiem tych ludzi, że parkują swoje auta na ulicy, ale są ulice, 
które są bardzo poblokowane przez parkujące samochody, przez to jest mniejsza widoczność 
i są to bardzo ruchliwe ulice, utrudniony jest ruch pieszy dla mieszkańców.  
Radny Maciej Łamasz dopowiedział, że w strefach zamieszkania  jeśli nie ma wyznaczonych 
miejsc parkingowych to nie można parkować, ale pytanie czy chcemy walczyć z własnymi 
sąsiadami? 
Z-ca Wójta odpowiedziała odnośnie kierowcy z Ligoty Pięknej, że walczymy z tym kierowcą 
od roku i wzywamy policje, ponieważ nie nasza kompetencją jest walka ze źle 
zaparkowanymi autami, bo od tego jest policja. Policja za każdym razem twierdziła, że nie ma 
tam zakazu parkowania i nie będzie on dochodził czy jest tam strefa zamieszkania czy nie. 
Kierowca znowu przychodził do urzędu i obrzucał nas wyzwiskami. Takich sytuacji jest bardzo 
wiele i nie tylko na terenie miejscowości Ligota Piękna.  
Wójt Jakub Bronowicki zaprosił w dniu 31 marca na godzinę 18.00 do budynku OKSiRU na 
wystawę Pana Ryszarda  pt. „ Powroty” oraz 9 kwietnia do miejscowości Psary na Niedzielę 
Palmową i Jarmark Wielkanocny.  
Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała Radnym o złożeniu oświadczenia majątkowego 
do 19 kwietnia br.  
 
Ad. 19 
  Przewodnicząca Rady Gminy oznajmiła, iż porządek obrad został wyczerpany i o 
godz. 12.10  zakończyła sesję słowami: „zamykam sesję Rady Gminy Wisznia Mała”. 
 
 
 
 
  


